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Munkám  célja,  egy  Veszprém  melletti  gyümölcsös,  intenzív  almaültetvényében  található

rezisztens,  és  toleráns  fajták,  és  nem  rezisztens  almafajták  lisztharmat  és  varasodás

fertőzöttségének  nyomon  követése  egy  tenyészidőszak  alatt,  illetve  megállapítani,  hogy

rezisztens  vagy  toleráns  fajták  esetében hogyan lehet,  csökkenteni  a  felhasznált  fungicid

mennyiségét.  A  gazdaságban  összesen  18  hektárnyi  almaültetvény  található,  melyből  a

vizsgált  toleráns  fajtáknak  a  terület  aránya  2  ha  (1ha  Luna,  1ha  Bonita).  A  vizsgálati

alanyoknál  kezelt,  és  kezeletlen  kontroll  csoportokat  alakítottunk  ki,  melyeknél  a  kezelt

terület  az  inszekticides  kezelések  mellett  fungicides  kezeléseket  is  kaptak,  a  kezeletlen

kontroll  csoport  pedig  csak  inszekticides  kezelést  kapott,  fungicides  kezelést  nem.

Kísérletemet  2022.  április  8.  és  2022.  október  6.  közötti  időszakban  végeztem  az  alma

különböző  fenológiai  fázisaiban.  Kísérletem  során  megállapítottam,  hogy  a  helyes  fajta

megválasztás nagy szerepet játszik a növényvédő szer felhasználás csökkentésében. Ám a

helyes  fajta  megválasztása  nem  elégséges,  az  ültetvény  rendszeres  ápolása,  beleértve  a

metszést,  talajművelést,  öntözést,  tápanyag  ellátottságot  mind  hozzájárulnak  a

kiegyensúlyozott  terméshozamokhoz.  Míg  egy  rezisztens  és  toleráns  fajtánál  akár

elhagyhatóak  a  felszívódó  fungicides  kezelések,  egy  kifejezetten  fogékony  fajtánál  a

kontaktszerek mellett felszívódó szerek használata is ajánlott, ahhoz, hogy minél nagyobb

tömegben kapjunk olyan almát, melyet piaci áron lehet értékesíteni, nem pedig léalmaként,

hiszen  ezek  árai  nagyban  eltérnek,  és  gazdaságosság  szempontjából  nem mindegy,  hogy

milyen áron értékesítünk.


